
 

Referat fra sundhedsudvalget i Region Syddanmark onsdag 14. september 2022 kl. 11.00 – ca. 16.30 

Hos: kulturhuset Bispen bispebroen 3 - 6100 Haderslev, Lokale 15 

 

Afbud fra:  Michael Gylling, Peter Ried, Käthe Rasmussen 

Tilstede: Kai Andersen, Jytte Hedegaard, Jenny Beck, Lisbeth Hansen, Ellen Thuesen, Finn Kyed, 

Steen Kabel 

0 Kl. 11,00 mødes vi på kulturhuset Bispen 
bispebroen. Møde med dagsorden 
 
 

 

1 Godkendelse af dagsordenen for 14. 

september 2022 

Godkendt 

2 Godkendelse af referat fra 17. maj 2022 Godkendt 

3 Aktuelt siden sidste møde 

Om patientinddragelsesudvalget og 

sundhedsklyngere 

Kai orienterede om dagsorden til næste møde den 

19.9., referat fra mødet sendes til os alle. Der skal bl.a. 

udpeges 2 repræsentanter fra PIU til hver af de 4 Sund-

hedsklynger i Region Syd. Kai vil forsøge at få 2 af de 8 

pladser til Ældresagen (i givet fald Kai og Jytte). 

 

Steen Kabel orienterede om ÆS fokus på brugerbeta-

ling på midlertidige aflastningspladser – rejst politisk i 

forbindelse med finanslovsforlaget, det SKAL være gra-

tis, så akut plads og midlertidig aflastning (efter ind-

læggelse) ikke medfører brugerbetaling. Emnet er ÆS 

fokuserede indsats og alle formænd er blevet bedt om 

at formidle et spørgeskema til kommunerne om emnet. 

Forslaget til ny Ældrelov er tilgængelig på ministeriets 

hjemmeside. Forslaget har fokus på inddragelse, konti-

nuitet og faglig kvalitet. Med hensyn til retssikkerheden 

er der mangler i forslaget, som der bør arbejdes mere 

med. 

 

4 
Fremtidens sundhedsvæsen 

Drøftelse ved bordene på temadagen for 

sundhedsudvalg, ældrepolitiske distriktsko-

ordinatorer og landsbestyrelsen 10. juni 

2022 

(se bilag fra Karin Rosenkvist 10. juni) 
 

Drøftedes 

5 Akutpladser og brugerbetaling 

(se bilag fra mødet fra 20. juni) 

 

Jfr. Pkt. 3 

6 Besøg på hospice  

Der vil blive serveret kaffe, vand og 
frugt under mødet. 
 
Kl 12,30 går vi til spisestedet M A D  
 
Kl 14,00 finder vi bilerne og kører til 
Hospice Ribelandevej 130 
 
Kl 14,30 vil der være orientering om 
hospice ved hospicechef Sigrid Wemme-

Besøget på Hospice Sønderjylland.  

Hospiceleder Sigrid Wemmelund orienterede om krav i 

forbindelse med visitationen, om det daglige arbejde, 

Hospice værdigrundgrundlag og ønsket om at udvide 

fra 12 til 16 pladser.  

Ca 30 % af de indlagte bliver udskrevet igen til kortere 

eller længere tid i eget hjem med forbedret livskvalitet 

efter endt udredning. 

Hospice er en selvejende institution, med antal pladser 

og økonomi besluttes af regionen. 



lund og evt rundvisning  
Der vil blive serverset kaffe og kage  
Evt. rundvisning vil være afhængig af 
om det er ud syngning  
 
Kl 16,30 vi siger farvel til hinanden   
 

Sigrid Wemmelund var meget inspirerende, hun tilbød 

at komme ud  til os lokalt og fortælle mod et mindre 

bidrag til Hospice-fonden. 

 

10 Eventuelt andre aktiviteter i 2022 På næste møde drøftes Sundhedsreform / Ældrelov. 

11 Næste møde: 15. december kl 10.00 i Middelfart (sted oplyses med 

indkaldelsen. 

12 Evt. Finn orienterede om planer om et nyt Nærhospital i 

Middelfart, mere om det på et kommende møde, 

 

Med venlig hilsen 

Jenny Beck 

 


